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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az interpelláció címe: "Mit tesz a kormány az Észak-budai Szent János Centrumkórházért?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 
Az Észak-budai Szent János Centrumkórház Budapest egyik legfontosabb egészségügyi ellátóhelye,
budaiak  ezreinek  gyógyulásáról,  ápolásáról  gondoskodik  napi  szinten.  Az  elmúlt  évek  során
azonban  rendkívül  hánytatott  sorsú  lett  ez  a  kórház  -  ahogy  arra  korábbi  felszólalásaimban  is
felhívtam a kormány figyelmét.
 
A mára omladozó épületegyüttes teljeskörű felújítását a kormány az előző ciklus végére ígérte, ám
már  a  munkálatok  megkezdése  is  csigalassú.  Míg  2018-ban  Gulyás  Gergely  és  Varga  Mihály
büszkén számoltak be a félmilliárdos egészségügyi befektetésről, a jövő évi költségvetési tervekből
látványosan hiányzik a felújításhoz szükséges összeg.
 
Ma mégsem erről kérdezem a Miniszter Urat, ugyanis ennél nagyobb a baj. Nemrég újabb lesújtó
hír  jött a kórházból:  négy osztályon is leállt a fűtés. A betegek közül sokan megfáztak a hideg
épületekben,  az  orvosok  kabátban  dolgoznak,  az  ápolók  vízforralóval  próbálják  pótolni  a
melegvizet, valamint két osztályon kénytelenek voltak leállítani a betegfelvételt.
 
Mindez pár hónappal azután történik, hogy az intézmény műszaki üzemeltetését júliusban átvette a
Közbeszerzési  és  Ellátási  Főigazgatóság.  A központosítás  után  már  nyáron  két  hétre  leállt  a
melegvíz-ellátás a kórházban, most pedig az is nyilvánvalóvá vált, hogy a KEF-nek nem sikerült a
fűtési szezon előtt megjavítani a rendszert, amivel már tavaly is problémák voltak.
 
Sajnos nem ez az egyetlen lesújtó hír, amit az elmúlt héten a kórházról kaptunk. A Direkt36 által a
héten  közzétett  kórházi  fertőzésekről  szóló  elemzés  végre  betekintést  engedett  olyan  adatokba,



amiket a hatóságok általában takargatnak.
 
Az  oknyomozók  által  összeállított  három  rangsor  szerint,  melyek  különböző  fertőzési  típusok
gyakorisága  szerint  listázzák a  magyar  kórházakat,  az  Észak-budai  Szent  János Centrumkórház
helyzete rendkívül súlyos. A háromból két ranglistán is a három legkockázatosabb intézmény között
áll.  Eszerint  nevezett  kórházban  még  a  magyar  egészségügyi  viszonyok  között  is  magas  az
életveszélyes bélgyulladáshoz, vérmérgezéshez vagy szepszishez vezető fertőzések előfordulása. Az
előbbi esetében többször járványos terjedést is jelentettek az intézmény osztályain. A kardiológiától
és belgyógyászattól kezdve, traumatológián át, egészen a szemészetig és a pszichiátriáig.
 
A kórház végleges felújítására nyilván várnunk kell még pár évet, de addig is kérdezem Miniszter
Urat:
 
1. Meddig kell az Észak-budai Szent János Centrumkórház betegeinek és egészségügyi dolgozóinak
fagyoskodniuk? Mikor orvosolja a KEF a fűtésnek és a melegvíznek a hiányát?
2. A fűtés helyreállításáig mit tesznek a megfelelő gyógyulási feltételek biztosításáért?
3. Milyen lépéseket tesz a minisztérium a kórházi fertőzések csökkentése érdekében a kórházban?
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